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Инвестираме в
образователна
инфраструктура
и градска среда

Инвестираме в
образователна
инфраструктура
и градска среда

Кулата на стара поща, построена
през 1910 г. от арх. Пенчо Койчев, е
един от символите на Пазарджик.

СНИМКА: АВТОРЪТ

ПОНЕДЕЛНИК,
21 МАЙ 2018 г.

С 8 млн. лева
асфалтират улиците

в два квартала
на Пазарджик

� Избират изпълнител
за строителството на
нов мост над Марица
� Осигурени са пари за
саниране на още 35 сгради

ЛЮБО ИЛКОВ зарджик Тодор Попов.
Преди 6 месеца беше за-

вършениоткритиизключи-
телно важният инфраструк-
туренпроектнановотодепо
за битови отпадъци, което
освен Пазарджик вече обс-
лужва и още 8 общини от
региона. Предстои изгра-
ждане на компостираща и
сепарираща инсталация.
Предизборнаизпълнител

е и проектът за построява-
нетонановмостнарекаМа-
рица,койтощесвързвапарк
остров “Свобода” със зона-
та на здравето. Получени са
целеви средства за изгра-
ждане на моста, а общината
ще дофинансира проекта.
Напълнореалноесъоръже-
нието да бъде построено до
края на годината.
Изготвена е и методоло-

гия, по която да бъдат сани-
рани още 35 сгради, за което
са осигурени 7 млн. лева.

Два големикварталавПа-
зарджик - “Марица” и “Мо-
станаЛютата”,щепридоби-
ят европейски вид след ре-
монт за 8 млн. лв.
Кварталите не са обновя-

вани от времето, когато са
построени преди повече от
40 години.
Сега общината е предви-

дила преасфалтиране на
улиците, ремонт на зоните
за отдих, изграждане на но-
ви спортниидетскиплощад-
ки, фитнес на открито.
Парите са осигурени от

Оперативна програма “Ре-
гиони в растеж”.
Изпълнението на проекта

започнапредимесец, акрай-
ният срок за завършването
му е следващата година.
“Чрезтезиинвестициипо-

добряваме самочувствието
на хората и жизнената им
среда”, казва кметът на Па-

Кметът Тодор Попов: � Интервю на II стр.
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Тодор Попов,
кмет на
Пазарджик: Инвестираме

в образователна
инфраструктура
и градска среда

ЛЮБОМИР ИЛКОВ
риятанаграда.Безспорнотовани
стои на вниманието, защото е от
голямозначениезахората.Втази
връзка започнахме реформа в
паркирането, която се надявам да
даде резултат, защото масово се
паркира по тротоарните площи.
- Какви са перспективите за но-
ви инвестиции в Пазарджик?
- Инвестиции в Пазарджик има

и до този момент. Показателен е
фактът, че

безработицата в
града е под 3%,

което показва, че местните и
външни инвестиции са на такова
ниво, което предполага голяма
заетост. Промишлената зона на
града, която беше западнала
преди години, вече се запълва. С
инвестициите, които направи
“Костал” с откриване на новия
завод за автомобилни компонен-
ти, а те започват да разширяват
производствените площи с нови
12 500 кв. метра. Проектите им
вече са в общината. Очаква се и
нов инвеститор, има интерес за
закупуване на бившия тютюнев
комбинат, чиято площ е 40 дка.
Турски инвеститор ще открие

нови 250 работни места в инду-
стриалната зона край пътя за
Пловдив.МестнатафирмаРАИС
откри преди дни нова производ-
ствена мощност, където ще има
120 работни места.
- Пазарджик има един стар про-
блем - липсата на западен около-
връстен път. На какъв етап е
проектът за изграждането му?
- Този проект отдавна е зало-

жен вобщинскияиобластенплан
за развитие. Това е пътна инфра-
структура, която засяга тежкия
трафик, който идва откъм Гър-
ция и минава през Пазарджик
преди магистрала “Тракия”.
През последните 7-8 г. се наслу-
шах на обещания, но, за съжале-
ние, нито едно не е изпълнено.
Пазарджик остава единственият
областенцентърбезобходнагра-
да. Такива се направиха в много
по-малки градове, които не пред-
полагат голям трафик.
Източният околовръстен път

съществува, но западният на
практика минава почти през цен-
търа на града, което е крайно не-
правилно и недопустимо. Ще из-
чакаме още малко за реализа-
щията на проекта, чиято стой-
ност е 36 млн. лв. и зависи изцяло
отАПИ.Недоволството на хора-
та е неудържимо.От тежките ка-
миони по бул. “Христо Ботев”
къщите се напукаха и напреже-
нието може да ескалира.
- Опасявате се от протести?
- Дано да не се случи, но хората

недоволстват. Представете си,
ако се затвори пътят през града,
ще се образува такова задръства-
не, че опашката ще е до Велин-
град. Не съм привърженик на по-
добен тип действия, но ако от
АПИ не задвижат проекта в най-
кратки срокове, не бих се учудил,
ако се случат.

- Г-н Попов, в каква степен са
изпълнени вашите планове и на
екипавизаразвитиетонаобщина
Пазарджик до 2020 г.?
- В много голяма степен. Пое-

тапно нещата, които бяхме пла-
нирали, успяхме да ги завършим,
а други, които започнахме, вече
са в процес на изпълнение. Бяхме
заложили за този планов период
да довършим образователната
инфраструктура в града и тя вече
95% е готова - завършено е пъл-
ното реновиране на 5 училища.
Остана само да довършим об-

щежитието на спортното учили-
ще, което е много важно. Започ-
ваме да реализираме проектите в
спорта, защотосмятаме, четовае
много важно за нашия град. Не
самосдватапроектазафутболаи
волейбола, аи сноватаметодоло-
гиязафинансиранетонаспортни-
те клубове, което дава други въз-
можности пред тях.

Довършихме важния
инфраструктурен
проект, какъвто
беше сметището

Това бе невидима за хората, но
важна за града тема, която наме-
рирешение с откриваненарегио-
налното депо за битови отпадъ-
ци. През тази година ще задви-
жим и поръчката за изграждане
на сепарираща и компостираща
инсталация, която ще удължи
живота на сметището.
Успяхме да стартираме и

проекта ни за реновацията на
кварталите “Марица - болнична”
и “Моста на Лютата” за около 8
млн. лева, коетое същоизключи-
телно важно.Изготвихме името-
дологията, по която ще бъдат са-
нирани още 35 сгради по “Енер-
гийна ефективност”, свързани с
Оперативната програма “Регио-
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ни в растеж”. Там имаме 7 млн.
лева, които ще инвестираме и ще
започнем реализация до края на
годината.
Стартира нашата идея и сме

пред избор на изпълнител за но-
вия мост над Марица, който ще
свързва парк-остров “Свобода”
със “Зоната на здравето”.Напра-
вихме и новия парк “Писковец”,
който се посещава още от първи-
те дни с изключителен интерес,
защото там успяхме да съчетаем
освен почивката и една типична
запазарджиклиичерта- дахапват
и да пийват на открито.
Подготвихме и очакваме да

кандидатстваме, когато открият

Норвежката програма, за подмя-
на на цялото осветление в общи-
ната.
- Усилено се работи за обновя-
ване на кв. “Марица - болнична”.
Но колко са до момента инвести-
циите заобновяваненаквартали-
те и инфраструктурата в Пазар-
джик?
- Не сме спрели всяка година да

реновирамечасти от града, защо-
то мятам, че така е редно. Пазар-
джик не е само центърът.

“Запад” и “Устрем”
ги обновихме с
еврофинансиране

Със собствени средства успяхме
да реновираме кв. “Младост”, та-
ка че не използваме само сред-
ствата,коитонидаваевропейско-
то финансиране.Ще продължим,
защото и през следващия планов
период ще има средства по отно-
шение на кохезионните фондове,
които ще ни дадат възможност
най-вероятно да използваме от-
ново европейски средства.
А и съм убеден, че можем да

продължими със собствени сред-
ства не толкова мащабно, но по-
следователноипоетапнодарено-
вирамекварталив града.Общият
размернаинвестициитезаподоб-
ряване на градската среда в Па-
зарджик е над 85 млн. лева и това
се вижда.Надявамсе, че сеоценя-
ва и от хората.
- Наскоро казахте, че планира-
те и обновяване на тротоарните
площи в града. Кога ще започнат
дейностите по този проект?
- През тази година планираме

да отделим около 400 хил. лева за
реновациятанатротоарниплощи
- на този етап в централната част,
където е най-натоварено, а през
следващите години и в перифе-

� Спортът вече
е сред основните
ни приоритети
� Липсата на западен
околовръстен път
остава голям
проблем за града
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Всички училища и детски
градини в Пазарджик са

ремонтирани основно
ЛЮБО ИЛКОВ

Реновирането на образовател-
ната инфраструктура в Пазар-
джик е пред финал. В града няма
училища и детски градини, които
да не са основноремонтирани, са-
нирани и с обновена материално-
техническа база. Остават един-
ствено довършителни работи по
общежитието на спортното учи-
лище, които скороще бъдат при-
ключени.
До момента

в образователната
инфраструктура са
вложени 25 млн. лв.,

заяви кметът Тодор Попов.
Последният проект, с който на

практика се затваря един цяло-
стен цикъл, е за подобряване на
качеството и повишаване на при-
влекателността на образовател-
ната среда в 5 учебни заведения -
ОУ “Любен Каравелов”, СОУ
“Д-рПетърБерон”,СОУ“Дими-
търГачев”,ОУ“ХристоБотев”и
общежитие към СОУ “Георги
Бенковски”. Проектът е на стой-
ност почти 8 млн. лв., осигурени
по Оперативна програма “Регио-

ни в растеж” и на практика е по-
чти изпълнен.
Извършена е рехабилитация и

обновяване на материално-тех-
ническата база с внедряване на
мерки за енергийна ефективност
за постигане на минимум клас на
енергопотребление С. Ремонти-
рани са отвътре и отвън. Подме-
ненииосъвремененисаВиК,ото-
плителнитеиелектрическитеин-
сталации, като е осигурена до-
стъпна архитектурна среда.
Рехабилитирани са прилежа-

щите дворни пространства и е до-
ставено съвременно обзавежда-
не и оборудване за нуждите на
учебната дейност.
“Няма да спра да повтарям, че

средата е един от
важните фактори
за възпитание

- затова продължаваме последо-
вателната си политика да я пра-
вимвсепо-привлекателна, особе-
но в сферата на образованието.
Дължим го на децата”, обяви при
откриванетонаизцялообновено-
то ОУ “Любен Каравелов” кме-
тът Попов. Реновираната сграда на СОУ “Д-р Петър Берон” в Пазарджик

Проектът е за 8 млн. лв.
по Оперативна програма

“Региони в растеж”

На мястото на запусната кория откриха
нов парк край Марица на 30 дка

кория стана прекрасно място
за отдих.
“Радвам се, че тази терито-

рия от града ни придоби вид,
който всички заслужаваме. По-
мним какво беше тук - едно за-
немарено място. Затова благо-
даря на всички, които положи-
ха усилия да се превърне в
красиво пространство”, заяви
кметът Попов при откриването.

Изцяло новият парк “Писко-
вец” вече радва жителите и го-
стите на Пазарджик. Той беше
открит на 5 май от кметът То-
дор Попов.

Паркът е на площ от 30 дка
и се намира в непосредствена
близост до река Марица и те-
нискортовете на града. Всъщ-
ност една запусната от години

Светещ фонтан
на най-голямото
кръстовище

ЛЮБО ИЛКОВ

Нов светещ фонтан получиха жителите
на Пазарджик за празника на града. Той
е изграден на най-голямото кръгово кръ-
стовище, непосредствено преди моста на
река Марица, която пресича Пазарджик.
Фонтанът е с диаметър повече от 10 ме-
тра и е на две нива. В него ще бъдат
вградени подводни прожектори, които
ще светят с променящи се цветове. Ми-
налата година подобен фонтан, но по-ма-
лък бе открит пак за празника на града в
централната част.
Преди няколко месеца беше завърше-

на и пълната реконструкция на една от
най-натоварените пътни артерии - бул.
“Александър Стамболийски”, за която об-
щината отдели над 500 хиляди лв.

Дни преди празника усилено се извърш-
ват довършителни работи за откриване на
светещия фонтан.

Откриването на парк
“Писковец” се превърнав
празник за жителите на
града.
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Машиностроителната
фирма РАИС откри

нова производствена
база

стициите, включително и на тези
8,6 млн. лв., направени от РАИС.
Кметът Тодор Попов каза, че

Пазарджик вече
изпреварва по брутен
вътрешен продукт
съизмерими с
него градове

и затова “заслужена е гордостта
не само с това как изглежда гра-
дът ни, а и с това какво правят
хората в него”.
Д-р Йошихаро Инаба припом-

ни началото на сътрудничество-
то с РАИС.
“Започнахме партньорството

си с РАИСв началото на ерата на
CNC машиностроенето в Бълга-
рия. Преди 23 г. РАИС беше пио-
нер в тази нова ера, а днес РАИС
се превърна в лидер. Ние изклю-
чително много ценим това пости-
жение и смещастливи да сме част
от него. РАИС има изключител-
нипостиженияи вроботизацията
и индустриалната автоматиза-
ция”, поздрави той екипа на ма-
шиностроителната компания за
успехите им.
Гости на официалното откри-

ване бяха още посланикът на
Япония у нас Масато Ватанабе,
Клаус Понвайзер, ръководител
на направление Machine Tool
SystemsзаАвстрияиЮгоизточна
Европа в “Сименс” АГ, Австрия,
многопартньоринаРАИС,както
и предприемачи от региона.
Гостите имаха възможност да

разгледатшоурума с изложените
в него металорежещи машини от
производствената гаманаРАИС,
както и машини на компании, за
които РАИС е системен интегра-
тор. В монтажния цех бяха пока-
зани най-новитемодели намаши-
ните, както и роботизирана
производствена станция.
РАИС оборудва предприятия с

цялостно изградени роботизира-
ни комплекси, където няколко
металорежещимашини сЦПУсе
обслужват от един робот. Напра-
вена беше и демонстрация на
Mt-link-i - софтуер за наблюдава-
не състоянието на машините, с
помощта на които се анализират
различни показатели - натоваре-
ност,производителност, времена
престой.

Нова производствена база от-
кривПазарджикводещатамаши-
ностроителната компания
РАИС. Промишленото пред-
приятие разширява дейността си
на нов терен, който се намира в
близост до сегашната му база.
Инвестициите в разширяване

на производствените мощности
възлизат на 8,6 млн. лева.Новото
предприятие е изградено на 3800
кв. м разгърната застроена площ
в новообособен промишлен
район. Изградени са два цеха,
шоурум и административна сгра-
да със зали заобученияиповиша-
ване на квалификацията на пер-
сонала. В момента са разкрити 40
нови работни места, а общо

в двете бази на
предприятието
работят 140 човека
“Разширяването на производ-

ството е продиктувано от увели-
ченото търсене на произвежда-
ните от РАИС машини. През по-
следните 2 г. утроихме нашето
производство, което наложи да
направим тази инвестиция, къде-
тообособихмемонтажанамаши-
ните и механична обработка на
дребни детайли.
На старата площадка ще оста-

Д-р Йошихаро Инаба, Нишан Бъздигян и Стефан Мирев (от ляво на дясно)
откриват новата база на фирмата.

нат да се произвеждат корпусите
и защитата на работните зони на
машините”, заяви при откриване
на базата управителят на РАИС
инж. Нишан Бъздигян.
Той подчерта, че през послед-

ните години значително е проме-
нена технологията на организа-
цията на монтажа, съобразена с
Internet of things концепция. В
производството на дребни детай-
ли е повишена производител-
ността и ефективността от из-
ползваното оборудване с въве-
ждане на роботизирани комплек-
си. Въведен е и софтуер за упра-
вление и наблюдение на
производствения процес и на са-

мото оборудване както на място,
така и от разстояние - дейности
съобразени с Индустрия 4.0.
“Гордост е за нас, че в РАИС

успяваме да сме в крачка с бързо-
то развитие на интернет базира-
ните технологии”, каза още инж.
Бъздигян, преди да пререже лен-
тата на новото предприятие заед-
но д-р Йошихаро Инаба, прези-
дент и главен изпълнителен ди-
ректор на FANUC Corporation,
Япония, и областния управител
Стефан Мирев.
Зам.-министърът на икономи-

ката Лъчезар Борисов поздрави
г-нБъздигян,чеотновоикономи-
ческият растеж се движи от инве-

Инвестициите възлизат
на 8,6 млн. лева

Инвестиции свалиха
безработицата
под 3% в Пазарджик

Откритият преди година завод за автомобилни
компоненти

ЛЮБО ИЛКОВ

Инвестиции от местни и чужди компании сва-
лиха безработицата в Пазарджик под 3%, с кое-
то тя се нарежда сред най-ниските в страната.
Преди по-малко от година немският холдинг “Ко-
стал” откри в Пазарджик завод за производство
на компоненти за автомобилната индустрия.
Инвестицията е за 32 млн. евро и в завода ве-

че работят над 1000 жители на Пазарджик и
района. По информация от кмета Тодор Попов
компанията започва разширение на производ-
ствените си площи. Плановете за новите цехове
на завода вече са внесени в общината за одоб-
рение. Според предварителните планове след
разширението ще бъдат разкрити нови 1200 ра-
ботни места. Турски инвеститор, който закупи 40
дка земя в новата икономическа зона на Пазар-
джик, обособена край пътя за Пловдив, ще строи
фабрика и е уверил общинското ръководство, че
ще бъдат разкрити 200 работни места.
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Пазарджик чества
100 години футбол

Кулминацията на
тържествата ще бъде

на 26 май с футболната
среща между ветераните
на “Левски” и “Хебър”

Отборът на “Хебър” през 1989 г. Вдясно - “Хебър 1918” се бори завлизаневъвВторапрофесионалнафутболналига. Намалката снимка - първият
футболен отбор на Татар Пазарджик - 1918 г. СНИМКИ: АРХИВ

ЛЮБО ИЛКОВ

100 г. от началото на органи-
зиранияфутболвПазарджиксе
навършваттазигодина.Потози
повод общината и ФК “Хебър-
1918” са планирали редица ини-
циативи, с които да отбележат
вековния юбилей.
В рамките на честванията ще

бъде представена пощенска
марка, ще се открие паметник,
подготвят се филм и книга за
футболната история на града,
предвиден е и турнир по мини-
футбол.
Вече са създадени юбилейно

лого и бранд на ФК “Хебър
1918”, а до края на месеца ще
бъде представен и юбилеен ек-
ип. Кулминацията на търже-
стватащебъдена26май,когато
ще се състои футболна среща
между ветераните на “Левски”
и “Хебър”. В същия ден е и ре-
довният двубой на пазарджиш-
кия “ Хебър 1918” и “Сливни-
шки герой”.
За да се стигне до 100-годиш-

нияюбилей,футболът вПазар-
джик изминава трънлив път с
възходи и падения.
Началото е поставено на 31

май 1918 г., когато група от 10
ученици от гимназията в Татар
Пазарджик,ръководениотучи-
теля си Георги Сербезов, осно-
вават първия футболен клуб в
града - “Христо Ботев”.
Условията по онова време би-

ли примитивни. Заниманията
по футбол се провеждали на
игрището на военното поделе-
ние на южния бряг на река Ма-
рица. Понякога ентусиастите
ползвалииполяните,иглавната
алея на острова, който се про-
стирамеждудватаръкаванаре-
ка Марица в града.
Първата футболна топка в

Пазарджик е донесена от тога-
вашния студент в Прага Лазар
Василев. В самото начало

състезателите
на града
използвали парцалено
кълбо, което по-късно
е заменено с гумено
Освен представителния от-

борнаПазарджик“Ботев 1918”
трите големи квартала на града
създават свои клубове, които
участват в градско първенство.
Най-популярни и най-дълго съ-
ществували са 3 отбора - “Лев-
ски” на кв. “Вароша”, “Бенков-
ски” от “Чиксалън” и “Славия”
на Петковския квартал (изве-

тев” и различни трансформа-
ции и сливания имената са:
“Спартак”, “Септември”, “Чер-
вено знаме”, “Динамо”, “Бен-
ковски”, пак “Ботев”, “Мари-
ца”.
През 1978 г. футболният клуб

получава настоящото си име “
Хебър”,каквотоебилостарото
име на река Марица, след общо
събрание.През повечето време
от съществуването си “Хебър”
играе основно в “Б” група.
Големиясиуспех“Хебър”по-

стига

през 1989 г., когато
за първи път влиза
в “А” група
Успехът е двоен, защото па-

зарджишкият отбор е един-
ствен в страната, който при-
ключва сезона с 19 поредни по-
беди на свой терен.
В годините след демократич-

ните промени обаче отборът се
срива по различни причини.
“Хебър”(Пазарджик)севръща
във футболния ни елит през
2000 г. и приключва сезона на
9-омясто, което еинай-големи-
ят успех във футболната исто-
рия на града.
Година по-късно обаче тога-

вашният президент Димитър
Димитров продава лиценза на
пазарджишкия клуб на “Бела-
сица”(Петрич)и“Хебър”отпа-
да от елита.

През следващите години от-
борът се срива до степен, че
играе в югозападната “В” гру-
па. От 2012 г. в продължение на
4 г. Пазарджик на практика ня-
ма представителен отбор. През
2016 г. клубът е възстановен
под името “Хебър 1918” и под-
новява участието си в Югоза-
падната лига.
Клубът се възражда и прео-

бразява, след като община Па-
зарджик се включва в издръж-
ката му като основен финансов
фактор. През тазгодишния се-
зон“Хебър”водибиткасъссто-
личния “ЦСКА 1948” в югоза-
падната футболна лига за вли-
зане в “Б”лигата, като вмомен-
та е на второ място.
През лятото на 2017 г. кметът

ТодорПоповобяви спорта в об-
щината, в частност футбола, за
приоритет на общинското ръ-
ководство и за по-малко от 1 г.
на спортна база “Георги Бен-
ковски” бяха извършени коло-
салнипромени.Основноремон-
тирана и модернизирана е сгра-
дата със съблекалните на град-
ския стадион. Промените са
както по отношение на фасада-
та, така и относно интериора на
корпуса.
Освен това кметътТодорПо-

пов обяви, че ще се търси по-
мощта на държавата за изграж-
дането на нов, модерен стадион
в Пазарджик.

стен като Ени махала).
Градските отбори, които са

били сформирани и играят по-
между си в първенството наПа-
зарджик в периода от 1921 до
1941 г., били над 20. Любопитен
факт е, че след откриването на
електроцентрала “Въча” през
1929 г. се прекарва ток до парк
“Острова” вПазарджикина из-
градения година по-рано ста-
дион

там се провежда
първият мач в
България на
електрическо
осветление

между местния “Ботев” и авс-
трийски работници.
През годините представител-

ните отбори на Пазарджик нос-
ят различни имена. След “Бо-

С ново футболно игрище
завърши изграждането
на спортния комплекс
в парк “Стадиона”

ЛЮБО ИЛКОВ

Кметът на Пазарджик То-
дор Попов и президентът на
БФС Борислав Михайлов от-
криха на 10 май официално
новото футболно игрище с
изкуствена трева на спорт-
ния комплекс до стадион
“Георги Бенковски”.
“Скъпи приятели, днес е

поредният хубав ден за на-
шия град. Основание за това
е, че откриваме една наисти-
на страхотна база на нашата
детско-юношеска школа,
която наброява 300 деца, и
на представителния ни отбор
по футбол.
За една година нашият от-

бор доби облик и играе до-

бре. Въпреки че в началото
бях леко скептичен, искам да
поздравя всички момчета,
цялото ръководство на отбо-
ра, треньора и УС за това,
че наистина станаха екип.
Отбор трудно се създава, за-
това оценката ми е висока.
Искам да ги уверя, че наша-
та подкрепа ще продължи,
тъй като потенциалът на на-
шия град е много по-голям”,
заяви на откриването кметът
Тодор Попов.
Новооткритото игрище за

футбол е с размери 111 на
72 метра, с подходяща дре-
нираща система за отвежда-
не на водите от терена. Из-
градена е и ограда зад вра-

Кметът Тодор Попов (вляво) и президентът на БФС Борислав
Михайлов откриват новотофутболно игрище в парк “Стадиона”
в Пазарджик.

тите с височина 8 м, допъл-
нително е монтирано и под-
ходящо осветление.
Стойността на строителни-

те дейности е 719 400 лева.
Предстои на игрището да бъ-
де монтирано и електриче-

ско осветление, за да може
теренът да се ползва и в по-
късните часове на деня. С
изграждането на игрището
се завършва комплексът от
спортни съоръжения на парк
“Стадиона”.
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